
Här kommer en liten sammanfattning av predikan i Skeppsås 4/9 2022. 
 
Texten som jag utgår ifrån är Lukas 13:10- 17. Jesus undervisar på en sabbat i en synagoga. En kvinna som varit 
sjuk i 18 år kommer dit och blir botad av Jesus. Synagogföreståndaren blir mycket upprörd över detta och säger 
att man inte ska arbeta på sabbaten. Jesus blir i sin tur upprörd över detta uttalande. 
 
Allt detta ägde rum i synagogan bland människor som följde den judiska tron. Det var mycket viktigt att hålla 
buden och ett av tio Guds bud var just sabbatsbudet i 2 Mosebok 20:8- 11. Tänk på sabbatsdagen så att du 
helgar den. (2 Mos 20:8). Det var väldigt klart och tydligt att man inte skulle arbeta på sabbaten enligt Mose 
lag. 
Då kom nästa fråga: vad är arbete? För att hålla budet införde man mängder av regler om hur långt man fick gå, 
vad man fick bära, vad man fick och inte fick göra på sabbaten. 
 
Många av oss kristna har tagit över sabbatsbudet. Jag kommer fortfarande ihåg ett samtal med en 
troende fiskare på västkusten. Han sa att han aldrig skulle fiska på en söndag, att det var fruktansvärt att arbeta 
överhuvudtaget på en söndag. Jag frågade då hur det var med alla inom sjukvården, läkare och 
sjuksköterskor som ibland var tvungna att arbeta på söndagen. Han funderade ett tag och sa slutligen att 
troende människor inte skulle ha sådana arbeten! 
 
En av de stora kontroverserna med Jesus var att han inte höll sabbaten. Många av de religiösa var mycket 
upprörda över detta. De var väldigt arga när han - som skulle vara en from man - inte höll sabbaten. Jesus sa 
följande: Sabbaten blev gjord för människan och inte människan för sabbaten. (Markus 2:27) 
Vi behöver vila ibland, vi kan inte jobba jämt. En bra livsrytm är att vila vart sjunde dag. Vi mår bra av detta, 
detta är en gåva till oss. Gud vill oss väl, sabbaten är för vår skull. 
 
Jag vet själv, när jag har jobbat för mycket under en längre period så mår jag inte bra. Min gamla pappa som 
jobbade som lantbrukare under hela sin tid försökte att ta det lite lugnt på söndagen. Han gick inte så ofta till 
kyrkan, men han visste att han skulle orka mer om han vilade en dag i veckan. 
 
Jesus blev mycket upprörd. Han sa att de hade missat alltihop! Hela poängen med sabbaten är att Gud är god 
och vill oss väl. Han vet att vi behöver vila ibland för att må väl. Gud är god och full av barmhärtighet. Jesus sa 
följande: Han (Gud) är god mot de otacksamma och onda. Var barmhärtiga så som er Fader är barmhärtig. 
(Lukas 6:35b, 36) 
 
När Jesus botade människor på sabbaten, när Jesus hjälpte människor på olika sätt, så visade han hurudan Gud 
är. Gud är full av barmhärtighet mot alla, inte bara mot de trevliga och sympatiska utan även mot de onda och 
otacksamma. Jesus säger sedan att det är sådana som vi ska vara. 
 
Det är så lätt att vi dömer andra, hur kan han eller hon göra så. Hur kan den personen säga så, hur tänker han 
egentligen?! Vår uppgift är inte att döma eller bedöma människor. Vår uppgift är att visa barmhärtighet, på 
samma sätt som Gud visar barmhärtighet. 
 
Jag var med om en mycket tänkvärd sak i somras. Vi var på Gotland under en vecka och en dag besökte vi 
domkyrkan i Visby. En diakon höll i en liten kort andakt mitt på dagen, det var lite musik, bön och läsning av ett 
Bibelavsnitt. Vid Bibelläsningen kände jag mycket starkt att detta var ett ord var riktat till mig. Det handlade om 
vikten av att visa barmhärtighet. Jag hade under en tid starkt irriterat mig över en person som hade handlat fel. 
Jag tänkte på det nästan varje dag och var arg över det hela. Jag upplevde nu väldigt starkt att det inte var min 
uppgift att döma eller fördöma, utan min uppgift är att visa barmhärtighet. 
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